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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-12-04 1 () 

Plats och tid Kommunhuset, kommunsyrelsens sammanträdesrum, klockan 08.30 – 15.40 
Vissa personuppgifter kan vara raderade p g a gällande lag 

   

Beslutande Catarina Pettersson (S), ordf  
 Jenny Hödefors (S)  
 Kjell Ivemyr (S)  
 Reijo Tarkka (V)   
 Sigurd Synnergård (L)   
 Peter Ristikartano (MP)  
 Hans Strandlund (M)  
 Håkan Freijd (M) § 226-227  
 Mikael Ovesson (KD)   
 Erik Mark (SD)   
 Sari Janssen (SD)  
 Stieg Andersson (M) § 228-258  

   
 Ersättarna: Ingvor Regnemer (S), Rolf Hahre (S) § 226, Kenth Erngren (V), 

Reinder Nispeling (L) § 226-227, Eleonor Zeidlitz (MP), Stieg Andersson (M) 

§ 226-227, Anna Gunstad Bäckman (C) 226, Sigrid Moser Nyman (SD), 

Torsten Ramberg (SD), Carolyn Karlsson (SD), sekreterare Carina Iwemyr, 

kommunchef Åsa Öberg Thorstenson övriga se § 226  

Närvarorätt Kommunstyrelsen beslutar att medge närvarorätt för samtliga närvarande.  
  
Utses att justera Jenny Hödefors (S) och Erik Mark (SD) 
 

Justering Kommunhuset den 6 december 2023 klockan 15.00 

  

Underskrifter  Paragrafer 226 - 258 
 Sekreterare ……………………………………………………………………… 

  Carina Iwemyr  
  

 Ordförande ………………………………………………………………………………………………………...................... 

  Catarina Pettersson (S) 
  

 
 

   
 Justerande …………………………………………………………………………………………… 

 Jenny Hödefors (S)    Erik Mark (SD) 

 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ och §§ Kommunstyrelsen § 226 - 258 
  

Sammanträdesdatum 2023-12-04 
  

Anslaget uppsättes 2023-12-05 06 / CI Anslaget nedtages 2023-12-28 

  
Förvaringsplats för protokollet Nämndkansliet 
  

Underskrift ………………………………………………………. 

Carina Iwemyr 
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KS § 226 

 

Föredragning/besvarande på frågor inför beslut 

 

§ 227 - Ekonomichef Nicklas Erngren, ekonomistrateg Magnus Uhlin, tf 

förvaltningschef Anders Almroth, projektledare Anders Allöv  

§ 229-230 – Kommunstrateg Magnus Gustafsson, områdeschef Ulrika Jonsson 

§ 231 – IT-strateg Magnus Carlsson, områdeschef Ulrika Jonsson 

§ 232 – Kommunchef Åsa Öberg Thorstenson, förvaltningscheferna Anna 

Sundin, Anders Östlund, Anders Almroth, Ulrica Hansson, Monica Lehtonen, 

Sen-Olof Juvas, ekonomichef Nicklas Erngren, ekonomistrateg Magnus Uhlin, 

kommunstrateg Magnus Gustafsson, Mattias Looström, Hallstahem 

§ 233 - Samhällsbyggnadschef Oscar Bogren, planarkitekt Malin Jaans  

§ 237 – Förvaltningschefer Anna Sundin  

§ 239-240 - Tf förvaltningschef Anders Almroth, ekonomichef Nicklas Erngren  

§ 241-243 - Kultur- och fritidschef Sven-Olof Juvas  

§ 244 - Tf förvaltningschef Anders Almroth 

§ 245-246 – Kommunchef Åsa Öberg Thorstenson 

§ 249 – Jenny Freed, områdeschef Ulrika Jonsson 

§ 254 – Förvaltningschef Monica Lehtonen 

 

 

Sammanträdet ajourneras klockan 12. 25 – 13.45 

 

 

Sammanträdet återupptas.  
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KS § 227 

 

Information från förvaltningen m fl    Dnr 82/23 

3 

• Ekonomisk rapport för september 2023 

 

• EBUP-projektet – informationen ges kring projektet. Beslut kommer att 

fattas i ärendet under början av 2024. 
 

• Uppdrag till social- och arbesmarknadsnämnden gällande utökat 

uppdrag på jobbcentrum – ärendet kommer att redovisas för 

kommunfullmäktige i februari 2024. 

 

• Delrapport gällande effektivitetsuppdrag från mål och budget 2024-

2026. 
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KS § 228 

 

Information från Region Västmanlands beredningar m fl      Dnr 82/23 

 

Peter Ristikartano (MP) informerar från senaste möte med VafabMiljö AB. 

 

Catarina Pettersson (S) informerar från strategiska regionala beredningens 

senaste möte. 
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KS § 229 

 

Internkontroll plan 2024 för kommunstyrelsen    Dnr385/23 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 30 november 2009 § 141 bland annat att 

anta Hallstahammars kommuns reglemente för intern kontroll. Syfte med 

reglementet för intern kontroll är att säkerställa att styrelser och nämnder upp-

rätthåller en tillfredsställande intern kontroll, dvs de ska med rimlig grad av 

säkerhet säkerställa att följande mål uppnås: 

 

• Ändamålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet 

• Tillförlitlig, finansiell rapportering och information om verksamheterna 

• Efterlevnad av tillämpliga lagar, föreskrifter, riktlinjer mm. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till internkontrollplan 

för 2024 med följande granskningsområden: 

 

• Uppföljning av avtalstrohet 

• Robust IT-säkerhet 

• Dataskydd/GDPR 

• Rapportering i Självservice 

• Registrering av handlingar i ärendehanteringssystem 

• Rapportering av incidenter och skador 

• Efterlevnad av delegationsordning, underskriftsbemyndigande och 

kommunövergripande riktlinjer 

• Informationssäkerhet 

 

Under varje granskningsområde finns ett antal risker identifierade, samt åt-

gärder som syftar till att minska eller eliminera riskerna och olika kontroll-

moment som ska granskas.   

 

Uppföljningen av internkontrollplanen för 2023 pågår och kommer att redovi-

sas i kommunstyrelsens årsrapport. Den visar dock hittills att flera åtgärder 

kvarstår och behöver fortsätta även under 2024. Därav kvarstår granskningsom-

rådena med tillhörande risker till stor del även i 2024 års plan.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 186. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att anta internkontrollplan 2024 för kommunstyrelsen, enligt en till ärendet 

hörande bilaga. 
_________ 

Exp till: Reglementspärmen 

 Kommunchefen 

 Kommunstrategen 
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KS § 230 

 

Handlingsprogram krisberedskap 2024-2027     Dnr 384/23 

 

Kommunens handlingsprogram för säkerhet och beredskap har löpt ut. Kom-

munstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 9 november 2023 att överens-

kommelsen mellan Sveriges Kommuner och Regioner, SKR, och Myndigheten 

för samhällsskydd och beredskap, MSB, gällande kommunernas arbete med 

krisberedskap ställer krav på att kommunerna ska ta fram ett styrdokument för 

krisberedskap som ska antas av kommunfullmäktige senast den 31 december 

under mandatperiodens första år. Styrdokumentet för kommunernas arbete med 

krisberedskap syftar till att skapa en strategisk inriktning för arbetet med kris-

beredskap och civilt försvar. 

 

Styrdokumentet ska innehålla: 

• Övergripande mål och inriktning för arbetet med krisberedskap under 

mandatperioden. 

• Övergripande styrning av arbetet med krisberedskap i kommunala för-

valtningar, bolag och kommunalförbund. 

• Kommunens övergripande process för risk- och sårbarhetsanalys. 

• Kommunens ambitioner i arbetet med sitt geografiska områdesansvar. 

• Vilken planering avseende krisberedskap inom olika områden som 

kommunen ska ta fram eller uppdatera under mandatperioden. 

• Fokus för styrdokumentet är den övergripande inriktningen och styr-

ningen av arbetet för mandatperioden. En mer detaljerad planering han-

teras sedan i den ordinarie processen med mål- och verksamhetsplane-

ring.  

 

Handlingsprogrammet utgår främst från de behov av inriktning som identifie-

rats under arbetet med kommunens risk- och sårbarhetsanalys och kontinuitets-

planeringen, men omfattar även behov av åtgärder som identifierats vid exem-

pelvis inträffade händelser och övningar samt hur vi ska fullfölja olika former 

av författningskrav som t ex säkerhetsskyddslagen. En central del i Hallsta-

hammars kommuns arbete inom krisberedskap och civilt försvar är att arbeta 

nära verksamheternas behov och så långt som möjligt integrerar dessa frågor i 

den ordinarie planeringen och uppföljningen. De områden som föreslås i pro-

grammet är därför nära sammankopplade med de sårbarheter och behov av åt-

gärder som identifierats i kommunens risk- och sårbarhetsanalys, samt de poli-

tiska prioriteringar som är uttalade i kommunens ordinarie målarbete i fullmäk-

tige och nämnder.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 187. 
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Forts KS § 230 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att fastställa Handlingsprogram för krisberedskap 2024-2027 för Hallstaham-

mars kommun, enlighet en till ärendet hörande bilaga. 

 

 

________ 
Exp till: Tekniska nämnden 

 Ekonomi- och upphandling 
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KS § 231 

 

Digitaliseringsstrategi för Hallstahammars kommun 2023-2025   Dnr 12/21 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 20 maj 2018 § 118 om att fastställa digitalise-

ringsstrategi 2018-2020 för Hallstahammars kommun. Det sattes en relativt 

kort tidshorisont initialt för denna strategi eftersom utvecklingen inom detta 

område går snabbt och den behöver därför ses över relativt frekvent. Några 

mindre förändringar gjordes för perioden 2020-2023. Strategin behöver nu för-

längas för perioden 2023-2025. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 6 november 2023 bland 

annat att digitaliseringsstrategin visar vilken väg kommunen ska gå när det 

gäller att utveckla, införa, underhålla och driva digitala lösningar framåt i den 

kommunala verksamheten och organisationen. Strategin utgår från kommunens 

vision Hallstahammar 2025, där nyckelorden är enkelt och nära, nytänkande 

och kreativt samt ansvar och engagemang. I Hallstahammar 2025 är hela kom-

munen uppkopplad och samhällets service är modern och anpassad efter varje 

individs behov. Strategin är per definition ett vägledande och övergripande 

styrdokument som ska kompletteras med andra styrdokument. Den bottnar även 

i Region Västmanlands strategi Regional digital agenda, en strategi för Väst-

manlands län och den nationella strategin För ett hållbart digitaliserat Sverige – 

En digitaliseringsstrategi. Även nämnders separata styrdokument, som tangerar 

eller går in i området för digitalisering, ska ta hänsyn till kommunens över-

gripande digitaliseringsstrategi. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en översyn av den tidigare framtagna 

digitaliseringsstrategin och gör bedömningen att den fortfarande är högst ak-

tuell i sina olika delar och fortsatt utgör ett bra stöd för digitaliseringen inom 

kommunen. Digitaliseringsstrategins aktualitet påvisades också när digitali-

seringsanalysen gjordes av en extern aktör. Implementeringen av strategin på-

går fortfarande i olika förvaltningar och vi har börjat se effekter av att den 

används som utgångspunkt även i mer verksamhetsnära styrdokument och 

verksamhetsutveckling. Det har skapats fler samordningsgrupper i kommunen 

som har till ansvar att leda, samordna och utveckla respektive område. En av 

dessa grupper är Samordningsgrupp IT där mycket fokus läggs på nuvarande 

strategin. Vi ser också att de målområden som finns upptagna i strategin kom-

mer bidra till att stödja de kommunövergripande målen för 2024 – 2027. Därav 

gör vi bedömningen att ingen ändring bör göras i detta förslag till förlängning 

av strategin.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 188. 
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Forts KS § 231 

 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

att fastställa digitaliseringsstrategi för Hallstahammars kommun 2023-2025, 

enligt en till ärendet hörande bilaga. 

 

 

 

________ 
Exp till: Reglementespärmen 

 Strategisk utveckling och planering 
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KS § 232 

 

Redovisning av nämndernas budget och årsplan samt mål för 2024 – 

kommunstyrelsens uppsiktsplikt     Dnr 331/23 

 

I samband med att kommunstyrelsen den 16 oktober 2023 § 177 beslutad om 

fördelning av kommunstyrelsens reserv 2024 beslutades även att nämnderna 

ska fatta beslut om respektive budget och årsplan i november 2023 och infor-

mation om nämndernas beslutade budget och årsplaner redovisas till kommun-

styrelsen i december 2023. 

 

Nämnderna har inkommit med sina respektive budget och årsplan samt mål för 

2024.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 189. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera nämndernas budget och årsplan samt mål för 2024 som en anmälan. 

 

 

 

________ 
Exp till: Ekonomi- och upphandling 
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KS § 233 

 

Detaljplan för Sörstafors Bruk, Dp 233 – för antagande    Dnr 329/20 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 31 augusti 2020 om positivt planbesked för att 

ta fram ny detaljplan för Sörstafors bruk och planavtal tecknades mellan 

Hallstahammars kommun och sökande den 26 oktober 2020.  

 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för befintlig och ny bostadsbe-

byggelse i Sörstafors. Syftet är även att skapa möjligheter för en utveckling av 

verksamheter, kontor, sällanköpshandel och andra centrumfunktioner. Både 

tillkommande och ny bebyggelse ska utformningsmässigt anpassas och ta hän-

syn till Sörstafors bruks industrikaraktär. Syftet är även att säkerställa beva-

rande av naturmiljön längs med Kolbäcksån. 

 

Planförslaget har varit ute på samråd mellan den 31 januari och 7 mars 2022. 

Under samrådet inkom 24 skriftliga synpunkter som finns redovisade i sam-

rådsredogörelsen. Planförslaget har varit ute på granskning mellan 17 mars och 

16 april 2023. Under granskningen inkom 21 skriftliga synpunkter som finns 

redovisade i granskningsutlåtande. De revideringar som behövde göras efter 

den första granskningen var av en sådan karaktär att samhällsbyggnadsenheten 

gjorde bedömningen att planen behövde ställas ut på ytterligare en granskning.  

Detaljplaneförslaget var därav ute på ytterligare en granskning mellan 15 sep-

tember och 16 oktober 2023.  

 

I kommunens översiktsplan skrivs att en ändrad markanvändning från industri-

ändamål till bostadsändamål bör kunna godkännas i området väster om bäcken, 

medan området öster om bäcken bedöms ligga allt för nära industrin. Över-

siktsplanen skrevs under en tid då industri fortfarande bedrevs inom bruksom-

rådet vilket innebär att förutsättningarna för bostäder inom de östra delarna idag 

inte påverkas av aktiv industri. Då det inte längre finns någon verksam industri 

i området bedöms detaljplanen inte strida mot gällande översiktsplan. 

 

Planen handläggs med utökat förfarande. Detta innebär att planen behöver antas 

av kommunfullmäktige. 

 

Samhällsbyggnadsenheten bedömer att planförslaget med hänsyn till tillgäng-

ligt underlag medför en lämplig markanvändning och kan antas.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 190. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att anta ny detaljplan för Dp. 233 Sörstafors Bruk,  

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-12-04 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 233 

 

att detaljplanens genomförande inte medföra en betydande miljöpåverkan med 

grund i bedömning enligt framtagen miljökonsekvensbeskrivning tillhörande 

planen, samt 

 

att godkänna granskningsutlåtandet (från granskning 2) till detaljplan för 

Sörstafors bruk, Dp 233. 

 

 

 

________ 
Exp till:  Samhällsbyggnadsenheten 
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KS § 234 

 

Återbetalning av köpeskilling och VA-anslutningsavgift för småhus – 

Vattentornet 26    Dnr 395/23  

 

Samhällsbyggnadsenheten anför i skrivelse att köpare av Vattentornet 26 har 

kontaktat kommunen och vill ha ett återköp på tomten.  

 

Hallstahammars kommun återköper tomten för köpeskilling 513 656 kronor 

och anslutningsavgift 223 608 kronor med avdrag för nybyggnadskarta 5 692 

kronor och bokningsavgift 2 500 kronor, totalt 729 072 kronor. 

 

Köparen behöver återlämna köpeavtalet och skriva på ett avtal om återköp 

innan återbetalning kan ske.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 191. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att återbetala köpeskilling och anslutningsavgift för Vattentornet 26 på totalt  

729 072 kronor. 

 

 

 

________ 
Exp till:  Samhällsbyggnadsenheten 

 Ekonomi- och upphandling 
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KS § 235 

 

Markanvisning avseende fastigheten Niten 2 – förlängning av avtal  

Dnr 11/23 

 

Samhällsbyggnadsenheten anför i skrivelse den 6 november2023 bland annat 

att kommunen och TB-gruppen AB upprättade den 26 januari 2022 markanvis-

ningsavtal avseende byggnation av bostäder på kommunägda fastigheten Niten 

2. Det då nedåtgående marknadsläget gjorde det mycket svårt att sälja bo-

städerna, och parterna enades om förlängning av markanvisningsavtalet till 30 

december 2023. Marknadsläget är fortfarande mycket utmanande och trots TB-

gruppens insatser för att anpassa och justera produkten efter rådande marknads-

läge är det fortsatt svårt att starta nybyggnadsprojekt av bostäder. Parterna har 

därför upprättat förslag till avtal som förlänger markanvisningstiden till och 

med 30 december 2024. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 192. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna tilläggsavtal 2 till markanvisningsavtal avseende byggnation av 

bostäder på fastigheten Niten 2. 

 

 

________ 
Exp till Samhällsbyggnadsenheten 

 Ekonomi- och upphanlding 
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KS § 236 

 

Anmälan av delårsrapporter 2023 – Räddningstjänsten Mälardalen, 

Västra Mälardalens överförmyndarnämnd och AB Hallstahem    

Dnr 384/23, 387/23, 388/23 

 

I kommunallagen anges att om inget annat sägs eller följer av bestämmelserna 

om kommuner och landsting i kommunallagen gäller dessa i tillämpliga delar 

även för kommunalförbund och gemensamma nämnder. Enligt kommunallagen 

och redovisningslagen skall minst en delårsrapport upprättas årligen och 

behandlas av fullmäktige.  

 

AB Hallstahem, Västra Mälardalens överförmyndarnämnd och Räddnings-

tjänsten Mälardalen har kommit in med delårsrapport per 31 augusti 2023. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 193. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att notera delårsrapporterna som en anmälan. 
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KS § 237 

 

Elektronisk tillgång till barns uppgifter - för yttrande   Dnr 322/23 

 

Socialdepartementet har översänt remissen ”Elektronisk tillgång till barns upp-

gifter inom hälso- och sjukvården och tandvården” till Hallstahammars kom-

mun. Yttrandet ska vara socialdepartementet tillhanda senast den 8 december 

2023. 

 

Socialdepartementet har gjort en utredning kring den elektroniska tillgången till 

barns uppgifter inom hälso- och sjukvården och tandvården. Bakgrunden är att 

det idag i lagen endast benämns enskilds eller patients tillgång till egna upp-

gifter, och därmed synliggörs inte barn och vårdnadshavare. Idag har vårdnads-

havare elektronisk tillgång till barnets journal och andra uppgifter tills att 

barnet fyllt 13 år. Mellan åren när barnet är 13–15 år kan varken barn eller 

vårdnadshavare läsa journalen, men barnet kan till exempel boka tider, be om 

råd eller begära intyg. När barnet fyller 16 kan det själv läsa sin journal. För-

slaget i utredningen innebär att barnet kommer att kunna ge samtycke för att 

vårdnadshavare har tillgång till uppgifter och journal ända tills att barnet blir 

myndigt. Samtycket kan när som helst tas tillbaka av barnet. Känsliga uppgifter 

kommer fortsatt att kunna spärras från hälso- och sjukvården för att skydda 

barn i behov av skydd. 

 

Arbetsutskottet beslutade den 20 november 2023 § 194  att utan eget förslag 

överlämna ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Barn- och utbildningsförvaltningen anför i skrivelse den 12 oktober 2023 bland 

annat att man tillstyrker samtliga förslag i promemorian. Barn- och utbildnings-

nämnden har den 14 november 2023 § 70 beslutat att överlämna förvaltningens 

skrivelse den 12 oktober 2023 som sitt yttrande. 

 

Social- och arbetsmarknadsförvaltningen framför synpunkter på förslageti skri-

velse den 6 november 2023. Social- och arbetsmarknadsnämnden har den 21 

november 2023§ 79 beslutat att förslaget om nollalternativ i avsnitt 11.5 till-

styrks, att då flera aspekter av frågan behöver utredas innan förslag på lagstift-

ning bör lämnas uttala följande: Det behöver ytterligare utredas varför ålders-

gränsen för samtycke är tretton år, när exempelvis socialtjänstlagen ger barn 

och unga processbehörighet vid femton års ålder. Social- och arbetsmarknads-

nämnden vill även förtydliga att premissen för förslaget riskerar att skydda de 

barn som har det bäst, för att som barn kunna vara fri att säga ifrån att vård-

nadshavare får insyn i journal kräver en frihet och en sådan relation som tillåter 

det ställningstagandet. Detta förslag riskerar att utsätta de barn som redan har 

det svårt för ännu större utsatthet genom risk för påtryckningar vad gäller insyn 

i journal där de inte är fria att ta ställning för sig själva. Detta förslag blir då 

ytterligare ett medel för ökad press och påtryckningar att ge samtycke för jour-

naldelning. En ytterligare aspekt som saknas i utredningen är möjligheten att  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-12-04 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 237 

 

dölja journalen från en vårdnadshavare samtidigt som den delas med en annan 

vårdnadshavare. Den moderna familjekonstellationen bygger inte på två likvär-

diga föräldrar. Istället är verkligheten att många barn endast lever med en vård-

nadshavare som primär omsorgsperson, men att barnet rent juridiskt står under 

två vårdnadshavare, samt att övriga förslag i utredningen avstyrks. 

 

Jenny Hödefors (S) yrkar att social- och arbetsmarknadsnämndens beslut ska 

utgöra kommunstyrelsens yttrande. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Jenny Hödefors (S) yrkande 

 

att som sitt yttrande överlämna social- och arbetsmarknadsnämndens beslut den 

21 november 2023§ 79. 

 

 

 

________ 
Exp till: Socialdepartementet  

 Social- och arbetsmarknadsnämnden 

 Barn- och utbildningsnämnden 
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KS § 238 

 

Förbundsordning för VafabMiljö kommunalförbund     Dnr 330/23 

 

Västerås Stad har i samarbete med VafabMiljö tagit fram ett förslag till revide-

ring av förbundsordning för kommunalförbundet VafabMiljö. Med anledning 

av att lagstiftningen i 15 kap Miljöbalken har förändrats har begrepp som 

används i förbundsordningen förlorat sin juridiska betydelse och samtidigt har 

det införts nya begrepp. Förbundsordningen kan i sin nuvarande lydelse tolkas 

som att det har överförts ett större ansvar till förbundet än vad som utövas i 

praktiken. I samband med detta föreslås även andra revideringar. Revide-

ringarna avser bland annat: 

 

• Tydliggörande av ansvar för verksamhetsavfall såsom exempelvis 

byggavfall, jordar och schaktmassor. 

• Tidpunkt för förslag av reviderade taxor. 

• Tillägg av paragraf för hantering vid extraordinära händelser. 

Tekniska förvaltningen lämnade ett yttrande över förslag till revideringar i mars 

2023. Målet är att den reviderade förbundsordningen ska vara antagen i sam-

tliga medlemskommuners kommunfullmäktige senast den 31 december 2023. 

Tekniska nämnden beslutade den 15 november 2023 § 110 bland annat att före-

slå kommunfullmäktige att anta förslag till ny förbundsordning för VafabMiljö 

Kommunalförbund.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 16 november 2023 blanda 

annat att justeringarna i förbundsordningen förtydligar förbundets uppdrag. 

Notering har gjorts gällande 19 § i förbundsordningen är den anger att ”Kris-

ledningsnämnden för Västerås kommun kan i händelse av extraordinära händel-

ser och vid höjd beredskap fatta beslut om att överta hela eller delar av Vafab-

miljös verksamhetsområden, i den utsträckning som är nödvändig med hänsyn 

till den extraordinära händelsens art och omfattning”.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 195. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta  

 

att anta förbundsordning för VafabMilö kommunalförbund. 
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KS § 239 

 

VA-taxa fr o m 1 januari 2024     Dnr 382/23 

 

Tekniska nämnden beslutade den 18 oktober 2023 § 98 att föreslå kommun-

fullmäktige att anta VA-taxa för Hallstahammars kommun fr o m den 1 januari 

2024. 

 

Nu gällande VA-taxa antogs av kommunfullmäktige den 15 december 2022 § 

173. Vidare beslutade kommunfullmäktige den 15 december 2022 § 173 att 

inför kommande taxebeslut vill fullmäktige se en långsiktig plan där taxejuste-

ringar hanteras över tid med en jämn förändringstakt för möjlig ekonomisk 

planering för hushåll och verksamheter. 

 

Mälarenergi Vatten AB anför i skrivelse den 6 oktober 2023 bland annat att 

man föreslår att brukningstaxan för vatten och avlopp höjs med 16 % från och 

med den 1 januari 2024. Kostnadsökningen beror främst av ökade kostnader för 

avskrivningar, räntor, material, tjänster och personal. Den ökade taxan medför 

en ungefärlig kostnadsökning på 63 kronor per månad för lägenhet samt 125 

kronor för en normalförbrukande villa.  

 

Anläggningstaxan föreslås höjas med 6,5 % från och med 1 januari 2024. 

Beräkning av denna ökning har utförts i enlighet med index som är fastslaget i 

gällande VA-taxedokument. Anläggningsavgift för en villafastighet blir därmed 

243 755 kronor.  

 

Arbetsutskottet beslutade den 20 november 2023 § 196 att utan eget förslag 

överlämna ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att VA-taxan ska antas. 

 

Sari Janssen (SD) yrkar att taxan ska höjas med 15 % som övriga kommuner 

som omfattas av taxan. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

Catarina Petterssons (S) yrkande och avslag på Sari Janssens (S) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås således besluta 

 

att med upphävande av sitt beslut den 15 december 2022 § 173 anta VA-taxa 

för Hallstahammars kommun fr o m den 1 januari 2024. 

 

Mot beslutet reserverar sig Sari Janssen SD) och Erik Mark (SD). 
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KS § 240 

 

Budget för VA-verksamheten 2024 – Mälarenergi Vatten AB    Dnr 390/23 

 

Tekniska nämnden beslutade den 18 oktober 2023 § 97 att föreslå kommun-

fullmäktige att godkänna budget för VA-verksamheten 2024, att godkänna 

investeringsbudget 2024 samt att uppdra till Mälarenergi Vatten AB att för 

framtida budgetar se över, och då det är möjligt, föreslå nivå för överuttag i 

syfte att fondera för framtida avskrivningar som kommer hela Hallstahammars 

VA-kollektiv till godo. 

 

Enligt Lagen om Allmänna Vattentjänster ska budget för VA-verksamheten 

beslutas i kommunfullmäktige. Innan beslut tas i kommunfullmäktige ska det 

hanteras i berörd nämnd och i detta fall tekniska nämnden. Tillsammans med 

förslag till VA-taxa 2024 för Hallstahammars kommun har Mälarenergi Vatten 

AB inkommit med förslag till budget för 2024.  

 

Mälarenergi Vatten AB anför i skrivelse den 6 oktober 2023 bland annat att 

VA-verksamheten står inför omfattande investeringsbehov både nu och i fram-

tiden. Ett sätt att skydda vatten- och avloppskunderna från stora taxeökningar 

då investeringar ska betalas av är att fondera medel för detta. Mälarenergi 

Vatten AB föreslår därför att det tas ett inriktningsbeslut om att från och med 

2025 års budget arbeta mot ett mål att kunna fondera överuttag. Fonden ska an-

vändas för investeringar som kommer hela VA-kollektivet till godo enligt 

Lagen om Allmänna Vattentjänster. 

 

Föreliggande beslut om budget har arbetats fram tillsammans med representan-

ter från Hallstahammars kommun. Samarbete krävs kring budget eftersom 

kostnader som hänförs till VA-kollektivet i vissa fall ställs till kommunen som 

exempelvis räntekostnader och avskrivningskostnader.  

 

Mälarenergi Vatten AB föreslår en investeringsbudget som omfattar 26,2 

miljoner kronor. Budgeten förutsätter även att VA-taxan för brukningsavgiften 

höjs med 16%, och anläggningsavgiften räknas upp med 6,5 % för 2024. 

 

Arbetsutskottet beslutade den 20 november 2023 § 197 att utan eget förslag 

överlämna ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Catarina Petterssons (S) yrkar att budgeten och investeringsbudgeten ska 

godkännas, samt att Mälarenergi Vatten AB ska få i uppdrag att för framtida 

budgetar se över, och då det är möjligt, föreslå nivå för överuttag i syfte att 

fondera för framtida avskrivningar som kommer hela Hallstahammars VA-

kollektiv till godo 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) yrkande. 
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Forts KS § 240 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att godkänna budget för VA-verksamheten 2024, 

 

att godkänna investeringsbudget 2024, samt  

 

att uppdra till Mälarenergi Vatten AB att för framtida budgetar se över, och då 

det är möjligt, föreslå nivå för överuttag i syfte att fondera för framtida 

avskrivningar som kommer hela Hallstahammars VA-kollektiv till godo. 
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KS § 241 

 

Regler för bidrag till föreningar i Hallstahammars kommun fr o m 1 

januari 2024 samt redovisning av konsekvenserna av förslaget    

Dnr 352/23 

 

Nu gällande regler beslutades av kommunfullmäktige den 20 februari 2023 § 

37. 

 

Förslag till nya regler har upprättats där det föreslås förändringar av subven-

tioner och, taxor till föreningslivet 2024. Även den fria resursen och maxhyran 

för barn- och ungdomsföreningar föreslås tas bort. 

 

Kultur- och fritidsnämnden beslutade den 23 augusti 2023 § 61 att föreslå 

fullmäktige att anta regler för bidrag till föreningar.  

 

Kommunstyrelsen beslutade den 16 oktober 2023 § 195 att återremittera ären-

det till kultur- och fritidsnämnden för att ytterligare utreda konsekvenserna av 

förslaget till nya regler. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen anför i skrivelse den 8 november 2023 bland 

annat att man har genomfört en förnyad granskning av föreningarnas ekono-

miska nuläge i syfte att ta fram ett tillförlitligt underlag till konsekvensbeskriv-

ningen med anledning av nämndens förslag till förändrade lokalkostandssub-

ventioner. Det som framkommit genom granskningen är att man ser att de eko-

nomiska förutsättningarna för flera föreningar har försämrats efter nämndens 

beslut i augusti. Utifrån denna nya utgångspunkt har förvaltningen utöver be-

skrivningen av konsekvenser också utarbetat fram ett nytt förslag som får lägre 

ekonomiska påverkan för föreningslivet än det tidigare förslaget som kultur- 

och fritidsnämnden beslutade om vid sitt sammanträde den 23 augusti 2023. 

Det tidigare förslaget att höja nuvarande hyra på 170 kr/kvadratmeter till 190 

kr/kvadratmeter från år 2024 som skulle leda till sänkta lokalkostnadssubven-

tioner för ungdomsföreningars klubblokaler i kommunala lokaler har tagits bort 

då denna förändring skulle kunna bidra till att föreningar tvingas lägga ner sin 

verksamhet. I det tidigare förslaget föreslogs också borttagande av maxhyra för 

barn- och ungdomsföreningar har efter kontakt med berörda föreningar synlig-

gjort att detta förslag skulle medföra en för hög ekonomisk belastning för deras 

verksamheter. I stället föreslås här att gränsen för maxhyran höjs från nu-

varande nivå på 80 000 kronor/år till 100 000 kronor/år vilket berörda före-

ningarna bedöms klara av att hantera. 

 

Kultur- och fritidsnämnden har den 15 november 2023 § 83 beslutat att god-

känna redovisning och överlämna den till kommunstyrelsen. Vidare har nämn-

den beslutat att upphäva sitt beslut den 23 augusti 2023 § 61 och föreslår 

kommunfullmäktige anta nya regler för bidrag till föreningar. 
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Forts KS § 241 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 198. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att reglerna för bidrag till föreningar sak antas 

och att redovisningen ska noteras som en anmälan. 

 

Sari Janssen (SD) yrkar att 80 000 kronor/år ska vara gränsen för maxhyran. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall 

till Catarina Petterssons (S) yrkande och avslag på Sari Janssens (S) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås således besluta 

 

att med upphävande av sitt beslut den 20 februari 2023 § 37 anta regler för 

bidrag till föreningar i Hallstahammars kommun fr o m 1 januari 2024, enligt 

en till ärendet hörande bilaga. 

 

Vidare beslutar kommunstyrelsen  

 

att notera redovisningen som en anmälan. 

 

Mot beslutet reserverar sig Sari Janssen (SD) och Erik Mark (SD). 
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KS § 242 

 

Taxa för idrottshallar och möteslokaler fr o m 1 januari 2024 - redovisning 

av konsekvenserna av förslaget   Dnr 354/23 

 

Nu gällande taxa för idrottshallar och möteslokaler fastställdes av kommun-

fullmäktige den 28 november 2022 § 152. 

 

Förslag till ny taxa har tagits fram där de förändringar som gjorts gäller främst 

ökning av avgifterna för vuxenföreningar och för de som vill hyra privat. 

 

Kultur- och fritidsnämnden beslutade den 23 augusti 2023 § 64 föreslå kom-

munfullmäktige att fastställa taxa för idrottshallar och möteslokaler. 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 16 oktober 2023 § 175 att återremittera ären-

det till kultur- och fritidsnämnden för att ytterligare utreda konsekvenserna av 

förslaget till ny taxa. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen redogör i skrivelse den 26 oktober 2023 kon-

sekvenserna av respektive taxeförändring.  

 

Målgruppen för taxehöjningar är vuxenföreningar och privata grupper. Barn- 

och ungdomsgrupper berörs endast av de förändrade taxorna för möteslokaler. 

Bedömningen är att dessa grupper kommer att klara av att hyra lokaler/ anlägg-

ningar även till en något högre taxa. Generellt kan höjda taxor för idrottsan-

läggningar och möteslokaler innebära att föreningar, grupper och invånare får 

sämre möjligheter att hyra lokaler och anläggningar för olika former av aktivi-

teter i lika stor utsträckning som tidigare. Detta kan bidra till en sämre folkhälsa 

hos invånare samt minska viljan att engagera sig ideellt och bidra till ett 

levande föreningsliv.  

 

Ingen ändring har gjort i det tidigare förslaget till taxa. 

 

Kultur- och fritidsnämnden har den 15 november 2023 § 84 beslutat att god-

känna redovisning och överlämna den till kommunstyrelsens.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 199. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att med upphävande av sitt beslut den 28 november 2022 § 152 fastställa taxa 

för idrottshallar och möteslokaler fr o m den 1 januari 2024. 

 

Vidare beslutar kommunstyrelsen  

 

att notera redovisningen som en anmälan. 
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KS § 243 

 

Stöd till föreningar i Hallstahammars kommun som behöver spela matcher 

i godkänd idrottsanläggning i annan kommun     Dnr 389/23   

 

Kultur- och fritidsnämnden beslutade den 18 oktober § 78 att hemställa hos 

kommunstyrelsen om 200 000 kronor per år, med start från 1 januari 2023, för 

stöd till föreningar i Hallstahammars kommun som har drabbats av ökade kost-

nader som uppstått till följd av att hemmamatcher på högre nivå måste spelas i 

godkänd anläggning i annan kommun. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen anför i skrivelse den 29 september 2023 att 

Hallstahammars kommun saknar en godkänd idrottsanläggning för matchspel 

på högre nivåer i ett antal idrotter. När en förening har ett lag som spelar på hög 

nivå krävs att matcher arrangeras i en idrottsanläggning som är godkänd enligt 

specialidrottsförbundens riktlinjer. För föreningar i Hallstahammars kommun 

innebär det att matcher måste arrangeras i en annan kommun i en godkänd 

anläggning. Detta leder bland annat till ökade lokalhyreskostnader för dessa 

föreningar vilket medför en försämrad ekonomi som i sin tur kan få påverkan 

på föreningens möjlighet att fortleva. Behovet av en fullstor idrottshall i kom-

munen är tydlig då Nibblehallen som är kommunens största idrottshall, inte 

uppfyller flera idrottsförbunds grundkrav vad gäller storlek på spelplan/spelyta. 

Dock kan seriespel/matcher genomföras i Nibblehallen i de lägre serierna 

genom dispens från idrottsförbund.  

 

Under tiden som kommunen saknar en fullstor idrottshall drabbas de föreningar 

som har lag i de högsta serierna av försämrad ekonomi som uppstår till följd av 

ökade kostnader för hyra av godkänd anläggning i annan kommun. En försäm-

rad föreningsekonomi kan på sikt leda till att verksamheter tvingas upphöra. 

Minskat utbud av idrottsaktiviteter medför en försämrad folkhälsa för kom-

muninvånare. För att kunna stötta de föreningar som påverkas av ökade kostna-

der som uppstår till följd av att Hallstahammars kommun inte förfogar över en 

godkänd fullstor idrottshall föreslås nämnden att hemställa hos kommunstyrel-

sen om 200 000 kronor per år till ett stödpaket. Stödet vänder sig till bidragsbe-

rättigad ideell förening som idag uppbär verksamhetsstöd eller bidrag från 

Hallstahammars kommun. I första hand föreslås stödet prioritera barn- och ung-

domsorganisationer. 

 

Under förutsättning av kommunstyrelsens beslut kommer kultur- och fritids-

nämnden att fatta beslut om till regler kring stödet. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 200. 
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Forts KS § 243 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att, för stöd till föreningar i Hallstahammars kommun med anledning av ökade 

kostnader som uppstått till följd av att hemmamatcher på högre nivå måste 

spelas i godkänd anläggning i annan kommun, avsätta 200 000 kronor från 

kommunstyrelsens anslag för projektmedel, samt  

 

att kultur- och fritidsnämnden får återsöka medel hos kommunstyrelsen för be-

viljade och utbetalda stöd till föreningarna och det då ska bifogas redovisning 

där det ska framgå vad som beslutats ovan. 

 

 

 

________ 
Exp till: Kultur- och fritidsnämnden 

 Ekonomi- och upphandling 
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KS § 244 

 

Starttillstånd för ytterligare kostnader avseende sista etappen för bygg-

nation av gata samt VA i Södra Eriksberg     Dnr 292/23 

 

Kommunstyrelsen har sedan starten 2021 vid olika tillfällen beviljat tekniska 

nämnden starttillstånd om sammanlagt 44,2 miljoner kronor för projektet. Ut-

över det har kommunstyrelsen även beviljat Mälarenergi Vatten AB starttill-

stånd om 4,8 miljoner kronor i projektet. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 11 oktober 2023 bland annat att 

entreprenörens kalkyl som kom i slutet av september 2023 visar att det saknas 

2,1 miljoner kronor i projektet enligt den kalkyl och offert som entreprenören 

överlämnat. I offerten har entreprenören betonat att mängderna är reglerbara 

vilket innebär att mängderna kan öka eller minska i projektet. I projektets sista 

etapp som är Eriksbergsvägen kopplas byggda vatten- och avloppsledningar 

från Tomsbergsvägen ihop med befintliga vatten- och avloppsledningar. Rädd-

ningstjänsten i Mälardalen som köpt mark i anslutning till Tomsbergsvägen har 

påbörjat byggnationen av övningsfält och brandstation. VafabMiljö har en på-

gående ansökan om tillstånd för att flytta sin återvinningscentral till Toms-

bergsvägen och kommer att bygga återvinningscentralen i anslutning till vägen 

om tillståndet blir beviljat. MTC Powder Solutions AB som för närvarande 

bygger sin nya anläggning har sin inkopplingspunkt för vatten- och avlopp i 

västra delen av Eriksbergsvägen.  

 

I samverkan med projektets entreprenör har följande förslag undersökts för att 

reducera kostnaderna i projektet: 

 

1. Schakta med schaktlådor 

2. Alternativ dragning av vatten- och avloppsledningar över exploate-

ringsbar mark 

3. Avsluta spillvattenledningen efter MTC Powder Solutions AB etable-

ring 

 

Tekniska förvaltningen anser att nuvarande förslag är de mest gynnsamma även 

om kostnaderna ökat på grund av att schakterna blivit väsentligt större på grund 

av geotekniken i området. Merkostnaden har i nuläget bedömts till 2,1 miljoner 

kronor men kan öka eller minska beroende på utfallet av den slutliga mängd-

regleringen i projektet. Kostnaden kan också påverkas av de reservationer som 

entreprenören lämnat och som framgår av offerten. 

 

Kostnaderna i projektet har ökat på grund av att geotekniken i området är 

betydligt mycket sämre än vad den ursprungliga projekteringen redovisade. 

Kostnaderna har även ökat på grund av att befintliga företag måste kunna bed-

riva sin verksamhet under entreprenadtiden. Flera företag håller på och  
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Forts KS § 244 

 

bygger sina anläggningar för närvarande. Dessa företag väntar på att få ansluta 

sig till vatten- och avlopp i Eriksbergsvägen. Det är därför angeläget att så snart 

som möjligt komma i gång med den sista etappen i projektet. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 201. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att bevilja tekniska nämnden starttillstånd från investeringsbudgeten 2023 för 

ytterligare kostnader för den sista etappen för byggnation av gata och VA i 

Södra Eriksberg om 2,1 miljoner kronor för att täcka de ökade kostnaderna i 

projektet, samt 

 

att investeringen ingår i slutredovisningen av projektet.  

 

 

 

________ 
Exp till: Tekniska nämnden 

 Ekonomi- och upphandling 
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KS § 245 

 

Uppdrag i mål och budget 2024–2026 avseende samverkan     Dnr 286/23 

 

Ekonomi- och upphandlingsenheten anför i skrivelse den 8 november 2023 

bland annat att i kommunfullmäktiges beslut om mål och budget 2024–2026 

fick kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en förstudie där ekonomiska 

och kvalitetsmässiga effekter av att samnyttja vissa resurser och/eller verk-

samheter med andra kommuner eller kommunalförbund identifieras och be-

skrivs. Förstudien ska ligga till grund för om frågan ska utredas vidare och 

vilka delar en sådan utredning ska innehålla. Förstudien ska redovisas senast i 

december 2023. 

 

Mellankommunala samarbeten är ett område som ökar i omfattning och antal. 

Samverkan har ofta inte en grund i kostnadseffektivitet vid övergången från 

egen regi till en samverkansform. Många gånger kan den vara billigare i egen 

regi men kvaliteten upplevs som sämre. Ofta är den upplevda lägre kostnaden 

grundad i en för liten organisation som antingen inte hinner med hela uppdraget 

eller som är känsliga för sjukdom eller personalomsättning.  

 

Främsta syftet för samverkan enligt forskningen är kompetensförsörjning, möj-

lighet till specialisering samt en stabilare organisation. I vissa fall kan även en 

lägre kostnad uppnås men lägre kostnader bör inte vara huvudsyftet. Hallsta-

hammars kommun är relativt sett en liten organisation och med de utmaningar 

inom kompetensförsörjning, digitalisering och effektiviseringsarbete kommu-

nen står inför är nog alternativet att stå utanför samverkan inte att föredra. Sam-

verkan bör ske där kommunerna genomför i stort sett samma uppdrag och där 

möjligheten för lokalpolitisk påverkan är mindre viktig eller svår att påverka på 

grund av exempelvis lagkrav. 

 

Den geografiska betydelsen för samverkan är inte att förringa. Att samarbeta 

med kommuner som befinner sig fysiskt långt bort kommer leda till problem 

med styrningen och den lokala förståelsen. De kommuner där samverkan ska 

ske är med fördel i ungefär samma storlek och helst inte för många till antalet. 

Storleksskillnad samt antal organisationer är faktorer som påverkar möjligheten 

till styrning av samverkansformen. 

 

Förvaltningen föreslår med grund i ovanstående och det som finns rapporten 

”Ekonomiska och kvalitetsmässiga effekter av samverkan att kommunstyrelsen 

får i uppdrag att gå vidare i arbetet med att hitta samverkansmöjligheter med 

andra kommuner eller kommunalförbund. Den fortsatta utredningen bör då ta 

fram förslag på vilka organisationer och inom vilka områden samverkan bör 

ske. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 202. 
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Forts KS § 245 

 

Kommunfullmäktige förslås besluta 

 

att anse att första utredningsuppdraget i enlighet med Mål och Budget 2024–

2026 avseende samverkan som genomfört. 

 

Vidare beslutar kommunstyrelsen  

 

att uppdra till kommunstyrelseförvaltningen att vidare utreda frågan om 

mellankommunal samverkan varvid utredningen ska ge förslag på organisa-

tioner och arbetsområden att samverka inom, samt 

 

att kontinuerlig återrapportering ska ske till arbetsutskottet. 

 

 

 

________ 
Exp till: Kommunchefen 
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KS § 246  

 

Uppdrag i mål och budget 2023 – 2025 avseende kompetensförsörjning/ 

attraktiv arbetsgivare    Dnr 396/23 

 

I mål och budget 2023 – 2025 har kommunstyrelsen fått i uppdrag att redovisa 

kommunens arbete med kompetensförsörjning avseende bland annat arbetet 

med att vara en attraktiv arbetsgivare, att klara en god kompetensförsörjning 

samt att stor vikt fortsatt läggs på att få ner sjuktalen. I sin helhet ser utred-

ningsuppdraget t enlig följande: 

 

”Inom ramen för det pågående arbetet med att vara en attraktiv arbetsgivare, 

önskar vi att det särskilt prioriteras hur kommunen kan behålla och rekrytera 

personal till våra viktiga välfärdsuppdrag. Personalen är kommunens viktigaste 

resurs och vårt fokus måste ligga på att klara en god kompetensförsörjning och 

kontinuitet, särskilt inom de yrkesgrupper där vi redan börjar se utmaningar. 

Fokus bör ligga på yrkesgrupper inom förskola, skola, vård och omsorg där 

kontinuitet och trygghet är oerhört viktigt för mottagaren av välfärdstjänsten 

som är i direkt beroendeställning till den de möter. Inom uppdraget för en god 

och attraktiv arbetsgivare måste också fortsatt stor vikt läggas på att få ned 

sjuktalen.”  

 

HR-enheten redogör i skrivelse den 17 november 2023 för uppdraget och före-

slår avslutningsvis att förvaltningen ska med grund vad som anförs i skrivelsen 

att fortsätta det pågående arbetet med kompetensförsörjning genom olika akti-

viteter som utgår från kommunfullmäktiges övergripande mål samt de priorite-

rade grunduppdrag som framgår av kommunstyrelsens budget och årsplan för 

2024. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 203. 

 

Kommunfullmäktige förslås besluta 

 

att utredningsuppdraget i enlighet med Mål och Budget 2024–2026 avseende 

samverkan ska anses som genomfört, samt  

 

att arbetet med kompetensförsörjningen ska framgå i delårsrapporter och års-

redovisning/bokslut.  

 

Vidare beslutar kommunstyrelsen  

 

att kontinuerlig återrapportering ska ske till arbetsutskottet. 
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KS § 247 

 

Taxa för utlämnande av allmänna handlingar     Dnr 356/23 

 

Nu gällande avgifter för kopia/avskrift av allmänna handlingar fastställdes av 

kommunfullmäktige den 30 januari 2006 § 3. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 14 november 2023 att 

enligt Tryckfrihetsförordningen 2 kap. 13 § har den som önskar ta del av all-

män handling rätt att erhålla avskrift eller kopia av handlingen till den del den 

får lämnas ut (dvs i den del sekretess inte gäller enligt offentlighet och sekre-

tesslagen). För att täcka sina kostnader för detta har myndigheten rätt att ta ut 

avgift. Staten har för sin del fastlagt kostnadsbelopp i den sk. avgiftsförord-

ningen. Det har visat sig att det nu finns stöd att ta ut avgift även för digitala 

kopior, efter en dom i Förvaltningsrätten i Linköping den 12 april 2019, Mål nr 

3074-18). I dom ingår följande formulering ”Det har mot denna bakgrund inte 

visats att den beslutade taxan för kopior av allmänna handlingar, vare sig i 

pappersform eller i digitalt format, strider mot självkostnadsprincipen.” 

 

Vi ser nu att efterfrågan på allmänna handlingar ökar och detta i kombination 

med att möjligheten att ta ut avgift även för digitala kopior har gjort att det är 

motiverat att ta fram ny taxa för utlämnande av allmänna handlingar. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 204. 

 

Kommunfullmäktige föreslås beslut 

 

att med upphävande av sitt beslut den 30 januari 2006 § 3 fastställa Taxa för 

utlämnande av allmänna handlingar. 
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KS § 248 

 

Svar på motion av Anders Johannesson (C) och Stieg Andersson (M) 

gällande utveckling av Strömsholms kanal     Dnr 265/23 

 

Anders Johannesson (C) och Stieg Andersson (M) anför i en motion att 

”Strömsholms kanal är en unik och historiskt viktig vattenväg som löper genom 

Hallstahammars kommun. Kanalen har en rik arvskultur och potential att bidra 

till både turism och andra transporter i regionen. Genom att investera i utveck-

lingen av Strömsholms kanal kan vi främja lokal ekonomi, skapa sysselsättning 

och samtidigt bevara vår historiska och natursköna miljö. Därför föreslår vi att 

Hallstahammars kommun genom sitt delägarskap av kanalbolaget aktivt enga-

gerar kanalbolaget att utveckla och främja användningen av Strömsholms kanal 

för turism och undersöka moderna möjligheter att använda kanalen för tran-

sporter. 

Vi föreslår att kanalbolaget ges uppdrag… 

• att genomföra en uttömmande analys för att bedöma den nuvarande sta-

tusen och potentialen för Strömsholms kanal som en turistattraktion och 

för andra transporter. Analysen bör omfatta en bedömning av kanalens 

tekniska tillstånd samt av marknadsmöjligheter för turism och andra 

transporter i kanalen. 

• att behovet av nödvändiga renoverings- och underhållsåtgärder analyse-

ras professionellt för att säkerställa kanalens fortsatta användbarhet och 

säkerhet för både turism och andra transporter. Det kan innefatta repa-

rationer av slussar, broar, kanalbankar och andra infrastrukturelement 

som behöver åtgärdas. 

• att bolaget bör samarbeta med turistnäringen, researrangörer och andra 

relevanta intressenter för att utveckla och marknadsföra turistaktiviteter 

längs Strömsholms kanal. Det kan inkludera guidade båtturer, hyrbåtar, 

vandringar, cykelturer och evenemang som främjar kanalens historia, 

kultur och natursköna omgivningar. Turismen kan generera sysselsätt-

ning, öka besöksantalet i regionen och ge lokalbefolkningen möjlighet 

att dra nytta av kanalens potential som en attraktion. 

• att kanalbolaget undersöker möjligheter att främja kommersiell verk-

samhet och transporter längs Strömsholms kanal som s.k. inre vattenväg 

för att transportera gods och varor. En ökad användning av kanalen för 

kommersiella ändamål kan bidra till att minska vägtrafikens belastning 

och miljöpåverkan” 

 

Näringslivsenheten har i skrivelse den 3 oktober 2023 bemött motionen i de 

områden enheten kan påverka och svara för. Avslutningsvis anförs att man kan 

se förutsättningar för att Strömsholms kanal skulle kunna bli ett mycket större 

besöksmål än vad den kan upplevas vara i dag, samt att man i attraktionsstra-

tegin som antogs den 21 september 2021 har arbetat fram Strömsholms kanal  
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Forts KS § 248 

 

som ett av besöksmålen i Hallstahammars Kommun. Detta innebär att när 

handlingsplaner tas fram i arbetet med strategin så finns alltid kanalen i focus. 

 

Kommunstyrelsens ordförande anför i sitt yttrande bland annat att Hallstaham-

mars kommun är inte delägare i Strömsholms kanal utan aktierna ägs av ”Stif-

telsen för främjandet av trafiken på Strömsholms kanal”. Hallstahammars 

kommunfullmäktige väljer ombud att företräda kommunen vid stiftelsens 

representantskap och har på så vis påverkan på stiftelsen och därigenom kanal-

bolaget tillsammans med övriga ombud. Kommunstyrelsens ordförande har till-

sammans med övriga ledamöter i Kanalbolagets styrelse tagit initiativ till en 

träff med samtliga kanalkommuners KSO, kommunchefer och stiftelsen. En 

träff kommer att ske under december för diskussion kring Kanalbolagets finan-

siering, kommunernas förväntningar, ”ägardirektiv” och möjlig samverkan för 

gemensam utveckling. Att som motionärerna föreslår göra större utredningar 

och ta fram utvecklingsidéer kräver likväl samsyn kring vad som förväntas och 

önskas av bolaget, som finansiering. Kommersiell trafik i form av passagerar-

trafik finns idag i mindre omfattning. I dagsläget finns ingen aktör med någon 

större båt som visat intresse för att trafikera kanalen. Låga broar och ömsom 

höga ömsom låga vattennivåer är faktorer som också försvårar kontinuitet för 

kommersiell trafikering. Kanalbolagets uppgift är att hålla kanalen öppen och 

farbar vilket möjliggör för entreprenörer och båtägare att använda kanalen. Att 

utveckla turismen och besöksnäringen ligger inte i Kanalbolagets uppdrag utan 

sköt till största del av kommunerna. Att kanalen återigen skulle användas för 

transport av gods är givetvis önskvärt men kanalens status som byggnadsminne 

innebär att tekniken att slussa sköts som på 1800- talet vilket är både tids-

krävande och kostsamt. Men man ska aldrig säga aldrig och frågan dyker upp 

som en ide likt motionärernas med jämna mellanrum. Med hänvisning till 

ovanstående yttrande från kommunstyrelseförvaltningen och kommunstyrelsens 

ordförande föreslås motionen vara besvarad.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 205. 

 

Stieg Andersson (M) yrkar bifall till motionen. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

arbetsutskottets förslag och avslag på Stieg Anderssons (M) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att motionens ska anses vara besvarad med hänvisning till kommunstyrelseför-

valtningen och kommunstyrelsens ordförande skrivelser. 

 

Mot beslutet reserverar sig Stieg Andersson (M), Hans Strandlund (M) och 

Mikaels Ovesson (KD). 
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KS § 249 

 

Svar på motion av Jenny Landernäs (M) m fl gällande upprättande av 

styrdokument för att förebygga självmord    Dnr 89/21 

 

Jenny Landernäs, Håkan Freijd, Bertil Bredin, Torbjörn Estelli, Hans Strand-

lund, Philip Jandovsky samtliga (M) anför i en motion att ” Enligt en ny rapport 

från Sveriges Kommuner och Regioner saknar 233 kommuner i landet en kon-

kret handlingsplan för att förebygga självmord. Tyvärr är Hallstahammar en av 

dem. I Västmanland är det endast Sala som har en plan. 

I Västmanland tar i genomsnitt 53 personer om året sitt liv. Stor andel av dem 

har haft långvarig kontakt med både socialtjänst och psykiatri. 

Kommunens arbete inom detta område måste vara förebyggande, strukturerat 

och bygga på vetenskap och beprövad erfarenhet. 

Enligt organisationen Suicide Zero handlar arbetet i ett kommunperspektiv om 

att hela kommunen behöver involveras. Man behöver alltså ha ett suicidpreven-

tivt perspektiv i arbetet med fysisk planering och byggnation, i skolan, äldre-

omsorgen, socialtjänsten och kultur- och fritidsverksamheter. 

I Hallstahammar ska man ha alla förutsättningar att må bra. Hallstahammar ska 

inte vara en av de kommuner som saknar handlingsplan för förebyggande 

arbete kring suicid. 

Med anledning av ovanstående yrkar vi på  

 

Att Hallstahammars kommun tar fram en kommunövergripande handlingsplan 

kring det förebyggande arbetet med suicid med mätbara mål och konkreta åt-

gärder 

Att riktlinjer och rutiner för självmordsprevention och agerande i situationen 

efter självmord tas fram till kommunens samtliga verksamheter” 

 

Kommunstyrelseförvaltningen redogör i skrivelse den 2 november 2023 bland 

annat att både social- och arbetsmarknadsnämnden, kultur- och fritidsnämnden 

och barn- och utbildningsnämnden ser ett behov av att ta fram en kommun-

övergripande handlingsplan för Hallstahammars kommun och ställer sig där-

med positiva till motionens förslag. Samt att suicidpreventivt arbete bör utgå 

från fakta och vetenskap samt både risk- och skyddsfaktorer. Ett suicidpreven-

tivt arbete innefattar insatser både på indikerad, selektiv och universell nivå och 

omfattar samtliga kommunala ansvarsområden. En eventuell kommunöver-

gripande handlingsplan bör därför tas fram på kommunstyrelseförvaltningen i 

samverkan med samtliga kommunala förvaltningar. 

 

Framtagande av en handlingsplan för suicidprevention bör göras med redan be-

fintliga resurser på samtliga förvaltningar. Beslutet medför därför inga extra 

ekonomiska konsekvenser. De aktiviteter som handlingsplaner sedan tar fram 

kan medföra kostnader, men även dessa bör hanteras i befintlig ram.  
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Forts KS § 249 

 

Framtagande av en handlingsplan kräver dock avsatt tid och engagemang från 

samtliga kommunens förvaltningar.  

 

Arbetsutskottet beslutade den 20 november 2023 § 206 att överlämna ärendet 

till kommunstyrelsen utan eget förslag. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att 

tillsammans med Hållbarhetsrådet ta fram en gemensam handlingsplan för 

kommunens förebyggande arbete kring suicid, med tydliga kopplingar till de 

nationella och regionala planer som finns och att motionen ska anses vara 

besvarad. 

 

Hans Strandlund (M) yrkar bifall till motionen. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

Catarina Petterssons (S) yrkande och avslag på Hans Strandlunds (M) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att uppdra till kommunstyrelsen att tillsammans med Hållbarhetsrådet ta fram 

en gemensam handlingsplan för kommunens förebyggande arbete kring suicid, 

med tydliga kopplingar till de nationella och regionala planer som finns, samt 

 

att motinens ska anses vara besvard. 

 

Mot beslutet reserverar sig Stieg Andersson (M), Hans Strandlund (M) och 

Mikaels Ovesson (KD). 
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KS § 250 

 

Svar på motion av Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson 

(C) gällande gemensamt räknesätt för fördelning av nämnds- och styrelse-

poster Dnr 362/22 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson (C) anför i en motion att 

”Under en mandatperiod kan mycket ske, och utgången i ett val kan skifta stort. 

Efter ett val pågår flera olika förhandlingar och olika beräkningar på diverse 

partikonstellationer. Då är det bra att ha goda förutsättningar att ha ett gemen-

samt sätt att fördela ledamötesplatser i nämnder och styrelser innan ett val görs. 

Undertecknad Anna Gunstad Bäckman yrkade på detta i valberedningens inte-

rimistiska sammanträde den 25 okt, men önskar att detta lyfts i kommunfull-

mäktige. 

 

Hur man fördelar platser efter ett val kan göras utifrån olika räknemodeller. Dvs 

det finns ett räknesätt som utgår ifrån faktiskt antal röster, och ett annat utifrån 

antal mandat i KF. Det är bra att varje parti räknar på samma sätt när de ska 

fördela platser eller är inne i förhandlingar efter ett val. Här ser vi att Hallsta-

hammars kommun inte har beslutat om en gemensamt uttalad räknemodell. 

Detta kan ge en förlängd förhandlingsperiod och olika syn på mandatfördel-

ning. 

 

Utifrån ovanstående föreslår Centerpartiet att: 

 

I god tid innan valet beslutar KF om ett gemensamt räknesätt att fördela mandat 

och styrelseposter.” 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 17 november 2023 att 

Hallstahammars kommun har vid de senaste valen, efter propåer, fördelat man-

dat i nämnder och styrelseposter utifrån antalet röster. Beräkningen har skett av 

personal på nämndkansliet. Dessförinnan har vi vid beräkning av mandat 

använt SKRs digitala tjänst för beräkning av mandatfördelning, Mandat. 

Mandat beräknar mandatfördelningen enligt Lag om proportionellt valsätt. För-

delningen av platser i styrelser och nämnder följer valresultatet och precisa reg-

ler. Systemet hämtar hem valresultatet från valmyndigheten/länsstyrelsen. Samt 

att förvaltningen ser fördelarna med att använda SKRs tjänst digitala tjänst för 

beräkning av mandatfördelning, Mandat, då vi snabbt kan bistå partierna med, 

utifrån vilka valsamverkan partierna väljer, att på ett enkelt att ta fram olika 

förslag innan fullmäktige fattar beslut om hur mandaten ska fördelas i nämn-

derna.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 207. 
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Forts KS § 250 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att för beräkning av mandat i nämnder och styrelser använda SKRs digitala 

tjänst för beräkning av mandatfördelning, Mandat, och att motionen därmed ska 

anses vara besvarad. 
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KS § 251 

 

Svar på motion av Jenny Landernäs (M), Hans Strandlund (M), Bertil 

Bredin (M) och Rolf Lindström (M) om att initiera dialog och arbete för 

framtida utveckling och ambitionsnivån med övriga ägare i kanalbolaget  

416/22 

 

Jenny Landernäs (M), Hans Strandlund (M), Bertil Bredin (M) och Rolf Lind-

ström (M) anför i en motion att ” Att Strömsholms Kanal är viktig för Hallsta-

hammar kan vi nog alla skriva under på. Trots det ägnar vi mycket lite intresse 

åt kanalen. I november 2021 yrkade Moderaterna på att Kanalbolaget skulle få i 

uppdrag att ta fram en plan för att öka intäkterna från biljetter och andra finan-

sieringskällor samt att uppdra till ägarkommunerna att tillsammans arbeta för 

en långsiktig utvecklingsstrategi för Strömsholms kanal som helhet. Dessa 

yrkanden stöddes av en enig kommunstyrelse. Inget av detta är dock påbörjat, 

vad vi vet inte ens kommunicerat med Kanalbolaget. Man hänvisar till formalia 

att en enskild kommunstyrelse inte kan initiera sådant. 

Under våren uppdagades grova oegentligheter från ledningens sida men som 

den politiska ledningen i princip lämnade helt utan åtgärd. 

Som följd lämnade dock Västerås Kanalbolagets styrelse tillsammans med de 

650 000 kr/år staden bidragit med. Den här utvecklingen är inte hållbar över tid. 

Det behövs långsiktighet och ett omtag för att upprätta förtroende och kunna 

utveckla kanalen. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar vi på: 

Att Hallstahammars kommun som ägare initierar dialog med övriga ägare om 

den framtida utvecklingen och ambitionsnivån för Kanalbolagets verksamhet 

Att Hallstahammars kommun tillsammans med övriga ägare tillsammans 

arbetar för en långsiktig utvecklingsstrategi för Strömsholms Kanal i sin helhet 

Att Hallstahammars kommun som ägare ställer krav på omtag för att återupp-

rätta förtroendet” 

 

Kommunstyrelsens ordförande beskriver i skrivelse den 17 november 2023 

ägarkonstruktion för Strömsholms kanal. 1984 Bildade Smedjebackens kom-

mun, Fagersta kommun, Surahammars kommun och Hallstahammars kommun 

”Stiftelsen för främjande av trafiken på Strömsholms kanal”. Flertalet aktier i 

kanalbolaget (86%) ägdes vid tillfället av industriföretag längs kanalen, reste-

rande aktier fanns hos enskilda privata aktieägare. Industrierna var inte intresse-

rade av ägande då kanalen inte längre användes som transportled för gods. 

Diskussionerna gick säkerligen höga om vad som skulle hända med kanalen 

och vem som skulle ta ansvar för Strömsholms kanal i framtiden. Resultatet 

blev att kanalkommunerna bildade en stiftelse förmodligen för att säkerställa 

kanalens framtid och industrins aktier i Strömsholms kanal AB  
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Forts KS § 251 

 

såldes till Stiftelsen. Stiftelseformen valdes förmodligen utifrån en ambition att 

säkra Strömsholms kanals framtid. Stiftelsen är en egen juridisk person och har 

som ändamål att: ”verka för vidmakthållande och främjande av trafiken på 

Strömsholms kanal”.  Det är således Stiftelsen som äger aktier i Strömsholms 

kanal AB och inte enskilda kommuner. Det är Stiftelsen i egenskap av aktie-

ägare som blir kallad till bolagsstämma i Strömsholms Kanal AB. Av skrivel-

sen framgår också den verksamhet som bolaget bedriver. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2023 § 208. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till vad som anförs i 

kommunstyrelsens ordförandes skrivelse den 17 november 2023. 
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KS § 252 

 

Svar på motion av Anna Gunstad Bäckman (C) och Hans Strandlund (M) 

gällande hantering av motioner    53/23 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) och Hans Strandlund (M) anför i en motion ”Att 

skriva och lämna in motioner är en del av den demokratiska processen och ord-

ningen vi har i kommunen och i Sverige. Denna ska vi vara mycket rädda om. 

Dock ser vi att flera motioner historiskt sett tagit lång tid att få svar på. Ibland 

tar det flera år, då dessa kan bollas mellan nämnderna/förvaltningarna. Detta 

måste nu stävjas upp då detta blir ett odemokratiskt sätt att hantera den demo-

kratiska processen. Hallstahammars kommun måste få mer rimliga svarstider 

på inlämnade motioner. Under förra mandatperioden ändrades den politiska 

organisationen gällande arvodering och tidsomfattning. Nu ska denna spegla en 

mer modern och nutida organisering. Det betyder också att fler har mer tid i sitt 

uppdrag som kan avhjälpa bla svarstiden på ställda motioner. Alla motioner 

kanske inte behöver sändas ut till tjänstepersonerna på aktuell förvaltning om 

politiken redan vet att detta ex är besvarat eller en avslagen motion. Flera par-

tier var med och tog fram den nya politiska organiseringen under förra mandat-

perioden, och som har alla möjligheter att stävja denna process med handlägg-

ningen av motioner eller korta ned svarstiden till en rimlig nivå. Att få svar 

flera år efter ett inlämnande är inte ok. 

 

Mot bakgrund av detta yrkar vi att: 

 

Kommunstyrelseförvaltningen och den politiska majoriteten skapa en rutin att 

få fram var på ställda motioner inom rimlig tid som ex tre månader.” 

 

Arbetsutskottet beslutade den 20 november 2023 § 209 att utan eget förslag 

överlämna ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anför i skrivelse den 20 november 2023 bland 

annat att nämndkansliet, tillsammans med extern konsult, arbetar med att ta 

fram en ärendeprocess för ärenden som ska beslutas av kommunstyrelsen och 

övriga nämnder. Processen kommer att säkerställa att när politiker fattar beslut 

i ärenden ska dessa ärenden vara väl beredda, det vill säga det ska finnas ett 

underlag som är tillräckligt, förståeligt och politikerna tillhanda i sådan tid att 

de har möjlighet att sätta sig in i underlaget. Beredningsprocessen är en viktig 

del av den demokratiska processen i kommunen. En instruktion/rutin håller på 

att tas fram som en handledning för handläggare, förvaltningschefer, 

nämndsekreterare och andra roller som är involverade i eller kan komma att 

involveras i beredningsprocessen. Den syftar till att säkerställa att de ärenden 

som behandlas i kommunen bereds på ett sådant sätt att de besluts som fattas är 

väl underbyggda och rättssäkra. Motionsärenden kommer att vara en del i 

ärendeprocessen. Det är ytterst ordförandens ansvara vilka ärenden som ska 

lyftas till respektive sammanträde med styrelsen/nämnden för beslut. 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-12-04 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KS § 252  

 

Kommunstyrelseförvaltningen anser att man bör avvakta pågående arbete med 

att implementera en gemensam ärendeprocess och att det inte ska tas fram 

någon egen rutin för motionsärenden.  

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att motionen ska anses vara besvard med 

hänvisning till vads om anför i kommunstyrelseförvaltningens skrivelse den 20 

november 2023. 

 

Hans Strandlund (M) yrkar bifall till motionen. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunstyrelsen med bifall till 

Catarina Petterssons (S) yrkande och avslag på Hans Strandlunds (M) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till vad som anförs i 

kommunstyrelseförvaltningens skrivelse den 20 november 2023. 

 

Mot beslutet reserverar sig Hans Strandlun (M), Stieg Andersson (M), Erik 

Marik (SD), Sarik Janssen (SD) och Mikael Ovesson (SD). 
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KS § 253 

 

Medfinansiering av tågstopp vid Finnslätten, Västerås    Dnr 381/23 

 

Västerås stad har inkommit med skrivelse i vilken bland annat anförs att kom-

munstyrelsens förslag till kommunfullmäktige i Västerås stad ska besluta   

 

”1. Medfinansiering av tågstopp Finnslätten med ytterligare 100 miljoner 

kronor för en sammanlagd finansiering från Västerås stad om 200 miljoner 

kronor godkänns.   

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ingå avtal om medfinansiering av tåg-

stopp Finnslätten med Region Västmanland och närliggande kommuner. 3. 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att, när finansieringen enligt beräkning i åt-

gärdsvalsstudie (TRV 2021-48551) är säkrad, hemställa till regeringen om 

byggstart av tågstopp Finnslätten. ” 

  

Arbetsutskottet beslutade den 20 november 2023 § 210 att utan eget förslag 

överlämna ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Kommunstyrelsens ordförande har upprättat förslag till kommunens 

ställningstagande avseende medfinansiering av tågstopp vid Finnslätten. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att skrivelsen ska överlämnas till Västerås stad. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) 

yrkande 

 

att överlämna kommunens ställningstagande över medfinansiering av tågstopp 

vid Finnslätten, i enlihet med en till ärendet hörande bilaga. 

 

 

 

________ 
Exp till: Västerås stad 
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KS § 254 

 

Återrapportering avseende utredning av äldreboende på Herrevad  

Dnr 00/23 

 

Bland de politiska prioriteringar som kommunfullmäktige beslutade om i mål- 

och budgetdokumentet den 19 juni 2023 fick äldrenämnden i uppdrag att i 

samverkan med Hallstahem redovisa vilka effekter och konsekvenser det får 

om äldreboendet på Herrevad planeras till 55 platser respektive 100 platser, 

samt att utredningen ska återrapporteras i december 2023.  

 

Äldreförvaltningen anför i skrivelse daterad 24 oktober 2023 att man i 

samverkan med Hallstahem inte är klara med utredningen och önskar mer tid 

att färdigställa återrapportering. Äldrenämnden har den 23 november 2023 § 69 

beslutat att hemställa om utökad tidsram för utredningsuppdraget. 

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att äldrenämnden ska återrapportera uppdraget 

under våren 2024. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarian Pettersssons (S) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås således besluta 

 

att äldrenämnden ska återrapportera uppdraget under våren 2024. 
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KS § 255 

 

Svar på motion av Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson 

(C) om upprättande av policydokument och ägaranvisingar med mera för 

kommunens engagemang i bolag, stiftelser med flera    Dnr 400/22 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson (C) anför i en motion 

”Hallstahammars kommun är engagerat i både bolag, förbund, stiftelser och 

föreningar med mera vilket innebär ett betydande ansvar också inför 

medborgarna att engagemangen skapar nytta och fyller sitt ändamål. 

Grundläggande är att kommunen är tydlig med avsikten med sina engagemang, 

dvs själva ägaridén. Detta innebär att kommunfullmäktige bör fastställa vilka 

politiska mål som ska uppnås i engagemanget. Viktigt är att roll- och 

ansvarsfördelning tydliggörs tillsammans med ett planerings- och 

uppföljningssystem. Samspelet behöver tydliga arenor för dialog och beslut. 

Allt detta bör fastställas i en policy för att underlätta ägandet och styrningen. 

Hallstahammars kommun ska vara en aktiv ägare i sina förbindelser. Det 

innebär också att utsedda styrelseledamöter har viktiga roller för att uppnå rätt 

effekt för kommunens engagemang.  

 

Centerpartiet i Hallstahammar yrkar 

1 att policydokument upprättas för kommunens engagemang i bolag, stiftelser, 

föreningar och förbund 

2 att ägaranvisningar ses över för att säkerställa att ägarskapet och 

engagemanget fyller sin uppgift för kommunen och medborgarna. 

3 att säkerställa att verksamheterna drivs effektivt för bästa nytta. 

4 att säkerställa att styrelseledamöter utbildas och har rätt kunskap och insikt 

för sina uppdrag. 

5 att styrelseledamöter ges tydliga skriftliga anvisningar för sina uppdrag. 

6 att styrelseledamöter i bolag bör certifieras eller diplomeras för att 

kvalitetssäkra uppdraget. 

7 att kommunen alltid ska överväga att besätta styrelseposter med externt 

rekryterade ledamöter utifrån den kompetens som behövs för bolagets 

utveckling.” 

 

Kommunstyrelsens ordförade anför i skrivelse i november 2023 bland annat att 

om/när kommunen skall gå in i olika former av samverkan där ledamöter ska 

väljas in krävs ett ställningstagande och beslut i berörd nämnd, kommunstyrelse 

eller i fullmäktige. Ska ett bolag eller ett förbund bildas föregås det av en 

förberedelse där olika ställningstagande görs om bolag eller förbund är det 

bästa alternativet för att främja ändamålet. Det kan handla likväl om nybildning 

av bolag eller att ingå i redan befintliga bolag Varje bolag har en bolagsordning 

där syfte och ändamål beskrivs. Bolagsordningen godkänns i vår kommun alltid 

av kommunfullmäktige liksom tillhörande ägardirektiv, där ägarnas 

förväntningar och direktiv till bolaget beskrivs. Att som motionärerna  
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Forts KS § 255 

 

föreslår ge enskilda styrelseledamöter ytterligare anvisningar för sina uppdrag 

än de beslutade i bolagsordning och aktieägaravtal känns märkligt. Som 

styrelseledamot i bolag sitter du med ett personligt ansvar för bolagets bästa 

och har att följa lagstiftning, regelverk, bolagsordning och beslutade 

ägardirektiv. Att påverka enskild ledamot med andra direktiv kan nog vara 

problematiskt. Finns ytterligare förslag från kommunen på hur styrelsens 

ledamöter ska sköta sitt uppdrag bör det lyftas med övriga ägare och skrivas in i 

ägardirektiven. 

 

I förbunden har styrelsen/direktionen uppdrag i enlighet med 

förbundsordningen. Frågan om kommunen skall ingå i förbund hanteras och 

beslutas ytterst av fullmäktige. Bolagsordningar som förbundsordningar ses 

över av ägarna/förbundsmedlemmarna med jämna mellanrum och 

uppdateras/skrivs om med nya beslut i fullmäktige vid behov. För deltagande i 

föreningar görs ställningstagandet om nytta och deltagande vid inträde i 

föreningen och kan givetvis vid ändrade förutsättningar ses över eller om så 

önskas begäras utträde. Kommunstyrelsen är den nämnd som följer upp och ger 

ombudsinstruktioner till de ombud som företräder kommunen vid föreningars 

och organisationers årsstämmor/årsmöten. I samband med ställningstagande 

och beslut kring ombudsinstruktion ges kommunen årligen möjlighet att följa 

upp om verksamheten bedrivits i enlighet med stadgar och verksamhetens 

ändamål, om årsredovisning/verksamhetsberättelse skall godkännas och om 

styrelsen och skall beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret. 

 

Vidare föreslås att motionärens att-satser 1, 5, 6 och 7 ska avslås och att-

satserna 2, 3, och 4 ska anses vara besvarade med hänvisning till vad som 

anförs i skrivelsen. 

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att motionärens att-satser 1, 5,6 och 7 ska avslås 

och att-satserna 2, 3, och 4 ska anses vara besvarade med hänvisning till vad 

som anförs i skrivelsen. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 
 

att motionens attsatser 1, 5, 6 och 7 avslås, samt 
 

att motionens atttsatser 2, 3, och 4 ska anses vara besvarade med hänvisning till 

vad som anförs i kommunstyrelsens ordförandes skrivelse. 
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KS § 256 

 

Svar på motion av Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson 

(C) om krav på effektiviseringsarbete i anslgs och avgiftsstyrda 

verksamheter    Dnr 401/22 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson (C) anför i en motion 

”Hallstahammars kommun bedriver verksamhet antingen självt eller i samver-

kan med andra kommuner. Några exempel är Kanalbolaget, Fibra AB, Vafab, 

Mälarenergi Vatten, Norra samordningsförbundet och Överförmyndarnämnden. 

Det är för kommunens engagemang viktigt att dessa organisationer arbetar 

systematiskt med värdeskapandet för sina ägare och effektiviserar verksam-

heten. Effektivisera är inte detsamma som besparing och nedskärning utan 

handlar bland annat om att minska variationer och ta bort sådant som inte är 

värdeskapande. Det handlar också om att lösa problem uppströms och vara pro-

aktiv för att skapa värden i hela värdekedjan. Kommunen bör därför vara tydlig 

mot sina styrelserepresentanter att tydligt driva effektiviseringsarbetet i sina 

styrelseuppdrag. 

  

Centerpartiet i Hallstahammar yrkar  

 

att ägarstyrning och anvisningar till anslags- eller avgiftsstyrda verksamheter 

ska kompletteras med tydliga krav på effektiviseringar. 

 

att kommunens styrelserepresentanter ska ha tydliga anvisningar att driva effek-

tiviseringsarbete i sina styrelser.” 

 

Kommustyrelsens ordförande anför i skrivelse 28 november 2023 ”Några gene-

rella anvisningar utöver det som finns i lagstiftning, bolagsordningar, ägar-

direktiv, förbundsordningar, reglementen, stadgar mm finns inte framtagetoch 

är heller inte under framtagande. Anvisningar till styrelseledamöter bör göras 

till hela styrelsen i ex ägardirektiv eller andra uppdragsdokument inte till en-

skilda ledamöter. Beslut om dokument kring ”ägarstyrning” tas av ansvarig 

nämnd eller fullmäktige och möjlighet finns då att lägga politiska förslag. 

Motionen föreslås avslås.” 

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet. 

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att motionen ska avslås. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) yrkande. 
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Forts KS § 256 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att avslå motionen om krav på effektiviseringsarbete i anslgs och avgiftsstyrda 

verksamheter med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelsens 

ordörandens skrivelse den 28 november 2023.    
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KS § 257 

 

Avfallsföreskrifter för VafabMiljö Kommunalförbund fr o m 1 januari 

2024 – för antagande     Dnr 385/23 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 28 mars 2022 § 46 att anta förslag till revi-

derade föreskrifter för avfallshantering, VafabMiljö Kommunalförbund fr o m 

1 april 2022 

 

VafabMiljö har upprättat förslag till nya avfallsföreskrifter att gälla fr o m den 

1 januari 2024. 

 

Förändringar har skett i nationell lagstiftning som föranleder att VafabMiljös 

avfallsföreskrifter behöver uppdateras. Ansvaret för insamling av förpackningar 

har överförts till kommunerna från 2024 och för att detta ska kunna utföras med 

stöd av VafabMiljös föreskrifter behöver en hel del ändringar göras. 

Ändringarna följer till stora delar de förslag som branschorganisationens Avfall 

Sverige föreslår. Det har även framkommit tolkningsutrymme och otydligheter 

i myndighetsutövning både hos VafabMiljö och miljökontoren, som gör att det 

föreslås vissa förändringar. Föreskrifterna förtydligas även när det gäller 

beskrivning av vad som är en verksamhet samt hämtningsförhållanden, för att 

följa föreslagna förändringar i avfallstaxan. Förslaget till reviderade avfallsföre-

skrifter har varit utställda i samtliga kommuner och samråd har skett. De nu 

föreslagna föreskrifterna har behandlats av VafabMiljös direktion. 

 

Tekniska nämnden och bygg- och miljönämnden föreslår den 15 november 

2023 § 111 respektive den 23 november 2023 § att fullmäktige ska anta 

avfallsföreskrifterna.  

 

Arbetsutskottet har inte behandlat ärendet.  

 

Catarina Pettersson (S) yrkar att avfallsföreskrifterna ska antas. 

 

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Catarina Petterssons (S) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att med upphävande av sitt beslut den 28 mars 2022 § 46 anta avfallföreskrifter 

för VafabMiljö Kommunalförbund fr o m 1 januari 2024. 
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Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-12-04 

 

() 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 258 

 

Anmälningar 

 

Följande anmälningar noteras: 

 

-  allmänna ärenden/handlingar enligt anmälningsbilaga daterad 2023-12-04 

-  delegationsbeslut enligt anmälningsbilaga daterad 2023-12-04 

 

-  arbetsutskottets protokoll 2023-11-20 

 

 

Anmälningarna föranleder inget kommunstyrelsebeslut. 

 

 

 


